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1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af punkt 4.d – Færdiggørelse af studieordninger 

 

2) Meddelelser 

a) Studienævnsformand 

i) Undervisning online 

Sara informerer om, at det generelle indtryk er, at det fungerer godt med 

undervisningen online. Der er selvfølgelig små knubs undervejs, men i det 

store billede fungerer det.  

 

ii) Eksamensplanlægning og undervisningsdeltagelse online 

Sara takker for det gode samarbejde i forhold til planlægning af eksaminer 

og omlægning af undervisningsdeltagelse som prøveformen, da dét ikke 

kan lade sig gøre på nuværende tidspunkt.  

 

b) Studieleder 

i) Studiestart 

Der er ansat tre koordinerende tutorer, Anders, Christian og Heidi – de la-

ver et opslag vedrørende frivillige tutorer med ansøgningsfristen 10. maj. 

Heidi vil indkalde til Skype møde med dem og studiesekretariatet.  

 

ii) Ansættelser 

Der er to stillinger slået op på nuværende tidspunkt:  

 

c) De studerende 

Ingen meddelelser 

 

d) Andre 

i) Skema og eksamen 

Susanne informerer at planlægningen af skemaet for efterårssemestret 

2020 er i fuld gang, samt at Lea er ved at lægge sidste hånd på 

Referat 

Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 

Dato og tidspunkt: 24. marts 2020 kl. 9:30-11:30 

Sted: Skype 

Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Heidi Hilarius-Kalkau Philipsen, 

Lasse Juel Larsen, Elle Christine Lüchau, Emil Øgaard, Mar-

tin Vinther Bavngaard, Ingo Winkler (observatør), studiese-

kretær Susanne Voss Jørgensen, kontorelev Jane Thers Ol-

sen, studienævnssekretær Simon Hildebrand Hedegaard & 

studienævnssekretær Hala A. Wandall. 

Afbud fra: Studiesekretær Lea Sundsgaard Jensen 

Referent: Hala A. Wandall 
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eksamensplanen for sommereksamen 2020.  

 

ii) Barselsvikar v. Hala 

Hala introducerer Simon Hildebrand Hedegaard, der skal være vikar når 

Hala går på barsel. 

Simon introducerer kort sig selv og sine tidligere arbejdsopgaver, blandt 

andet som studienævnssekretær, som skemalægger på Cand. Negot samt 

økonomimedarbejder på ét af institutterne på Humanistisk Fakultet.  

 

3) Merit- og dispensationsansøgninger 

Jf. SAGA 

 

4) Andre sager til behandling 

a) Undervisningsprisen 2020 (bilag) 

Studienævnet drøfter Undervisningsprisen og om studenterrepræsentanterne 

kan og vil påtage sig igen at lave en afstemning blandt de studerende, på 

samme måde som blev gjort sidste år.  

Studenterrepræsentanterne vil gerne påtage sig opgaven igen og har et for-

slag klar som bilag til næste studienævnsmøde den 29. april 2020.  

 

b) Kommunikationsplan v. Martin (bilag) 

Martin har udarbejdet et forslag til en kommunikationsplan for studiets kanaler 

på Facebook og studiets hjemmesider.  

Hovedtrækkene er, at der skal ske en skarp adskillelse mellem Facebooksiden 

og Facebookgruppen og systematisere den måde, opslag skrives og deles på.  

 

Facebooksiden:  

Information fra/om studiet, f.eks., vigtige deadlines, invitationer til arrangemen-

ter m.m. 

Opslagene skal henvise tilbage til relevante studiesider, studielivssider og 

SDUs digitale platform.  

Der foreslås derudover, at studenterrepræsentanterne kan skrive ud på Face-

booksiden op til hvert møde og lægge op til mere dialog med de studerende på 

dén måde.  

 

Facebookgruppen: 

Opslag vedrørende praktikpladser, studiejobs og talentpuljer – med større fo-

kus på administration i håb om at mindste antallet af reklamer.  

 

Det nævnes blandt andet, at det er en god idé at præsentere studienævnet, 

sekretariatet og underviserne gennem siden, så de studerende ikke bombarde-

res med en masse nye ansigter til eksempelvis studiestart, men i stedet kom-

mer drypvis gennem semestret. 

Studienævnet er som helhed meget glade for oplægget og ser gerne, at 
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planen sættes i gang, og takker Martin for det gode arbejde. 

 

c) Ansøgning om midler: 

i) Guldægget 2020 (bilag) 

Studienævnet bevilliger det fulde beløb af 3.100 kr. til Guldægget. 

 

d) Færdiggørelse af studieordninger 

Hala fortæller studienævnet, at der er nogle få ændringer med censur der skal 

laves i studieordningerne før de kan godkendes af Uddannelse og Kvalitet.  

Studienævnet drøfter kort de specifikke detaljer, herunder om de studerende 

overhovedet overvejer om der intern eller ekstern censur.  

Hertil nævnes det, at det til mundtlige eksaminer kan virke betryggende for de 

studerende, at det er en censor man kender i forvejen.  

 

Studienævnet diskuterer endvidere, om den administrative byrde i at omlægge 

en eksamen til intern censur, da det kan være svært at finde censorer (både 

interne eller eksterne) til mundtlige eksaminer.  

 

Studienævnet når til enighed om at omlægge censurformen på Cross media 

produktion og strategier til intern censur, da dette ikke påvirker bachelor-

sidefaget.  

Studienævnet giver endvidere formanden kompetence til at lave de nødven-

dige ændringer i studieordningerne for at få dem igennem legalitetstjekket.  

 

5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Planlægning af studiestart – fortsat fra januar 

Heidi informerer studienævnet om, at der er blevet ansat tre tutorer, der vil 

sørge for at rekruttere de frivillige tutorer.  

Heidi vil planlægge et skype møde sammen med tutorerne og Susanne i for-

bindelse med den videre planlægning.  

Tutorerne vil forsøge at holde for øje, at det kan virke overvældende for de nye 

studerende, når de i introdagene introduceres for alle undervisere og admini-

strativt personale.  

i) Studiestartsundersøgelse 2019  

Studienævnet drøfter resultatet af undersøgelsen, herunder den relativt 

lave svarprocent (ca. 30 %, sammenlignet med Humanistisk fakultet på 

34%) 

Simon præsenterer tallene fra undersøgelsen og sammenholder dem med 

de kommentarer som studienævnet havde til sidste studiestartsundersø-

gelse for årgang 2018: 

- Der er nogle fald sammenlignet med 2018 – der er færre studerende der 

føler, at de har fået tilstrækkelig information om praktiske forhold, samt om 

uddannelsens tilrettelæggelse, samt om hvad der forventes af dem som 

universitetsstuderende.  

- Der er dog flere studerende der melder tilbage, at de er blevet en del af 

https://qv.sdu.dk/QvAJAXZfc/opendoc.htm?document=wb%5Cak_studiestartsunders%C3%B8gelse.qvw&lang=en-US&host=QVS_Cluster
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et godt socialt sammenhold på uddannelsen, samt at de er generelt til-

fredse med studiestarten.  

 

Studienævnet håber på, at den nye kommunikationsplan vil have en indvir-

ken på det - og at næste studiestartsundersøgelse vil afspejle dette.  

Samtidig opfordres til, at man inddrager det nyligt etablerede fagråd i be-

stræbelserne på at afkode de studerendes ønsker og forventninger til stu-

diet generelt og studiestartren i særdeleshed. 

 

Studienævnet drøfter muligheden for at indlejre besvarelsen af undersø-

gelsen i et obligatorisk fag, så der kommer en højere besvarelsesprocent.  

Studienævnssekretærerne vil lave et udkast til fakultet og forhøre sig om 

der er mulighed for at indlejre besvarelsen ind i noget undervisning.  

 

6) Sager til behandling undervisning 
a) Studienævnet gennemgik undervisningsevalueringerne for efterårssemesteret 

2019 og fokuserede særligt på to fag med dårlige evalueringer. I begge fag ef-
terlyses der mere struktur i undervisningen. 
Utilfredsheden bunder primært i uklar kommunikation og en manglende for-
ventningsafstemning mellem undervisere og studerende. Desuden viser evalu-
eringerne utilfredshed med enkelte kursers temaer og relevans. Der bør være 
øget fokus på samspillet mellem underviserne på hold, der deles mellem to el-
ler flere undervisere. 
 
Studienævnet drøftede kritikken.  
Studienævnet foreslår en miniworkshop på et fagkollegiemøde: 

• brug af instruktorer i sin undervisningsplanlægning 

• forventningsafstemning vedrørende eksamen, da det fremgår af eva-
lueringerne, at dette fylder meget hos de studerende allerede ved fa-
gets start. 

Studienævnet diskuterer, desuden, muligheden for at omstrukturere fagsam-

mensætningen på bacheloruddannelsen med fokus på at mindske antallet af 

fag på 5 ECTS. 

 

7) Eventuelt 

Bevilling af midler siden sidst 

Studienævnet bevilligede ved skriftlig høring transportudgifter samt gæsteho-

norar til Johan Farkas i forbindelse med et oplæg i Medieteori II – Digital Kom-

munikation.  

Grundet Corona-karantænen vil oplægget foregå digitalt, hvorfor transportud-

gifterne ikke er relevant mere.  

Studienævnet bevilligede 2.000 kr. i gæstehonorar.  

 

I forbindelse med Corona karantænen vil studienævnet gerne opfordre under-

viserne generelt til at fastholde deres planer om gæsteforelæsninger – og om-

lægge dem til digitale arrangementer.  
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a) Karrierearrangement den 20. april 2020 

Der er planlagt karrierearrangement den 20. april for kandidatstuderende, hvor 

SDU RIO, to dimittender der nu er i TV- og filmbranchen, vil deltage og fortælle 

om deres vej fra uddannelse til job.  

 

Studienævnet drøfter muligheden for at afholde arrangementet online, da der 

er risiko for at arrangementet måske ellers ville blive aflyst.  

 

Mødet sluttede 11:20 

 

Med venlig hilsen 

 

Hala A. Wandall 

Studienævnssekretær 


